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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: egyedül a magyarok állíthatják meg Ukrajna erőltetett tempójú 

EU-csatlakozását 
2025. április 15. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, 

Origo, Tények 

Egyedül a magyarok állíthatják meg Ukrajna erőltetett tempójú európai uniós csatlakozását, 

ami hazánk gazdaságát megoldhatatlan kérdések elé állítaná, és tönkretenné az eddigi 

eredményeket - jelentette ki Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter kedden 

Budapesten. A minisztérium MTI-nek eljuttatott közleménye szerint a tárcavezető a Közép-

európai Csúcstalálkozó című rendezvényen elmondott beszédében tiltakozását fejezte ki az 

Ukrajnával kapcsolatos friss brüsszeli javaslatok ellen, amelyek értelmében még több pénzt és 

fegyvert, továbbá katonai tanácsadókat is kellene küldeni, valamint lehetővé kellene tenni azt, 

hogy az ország már a hivatalos csatlakozása előtt csatlakozhasson az Európai Unióhoz. A 

miniszter kitért a kárpátaljai magyarok "brutális" jogfosztására is, és sérelmezte, hogy Ukrajna 

vezetése immár tíz éve nem mutat semmifajta készséget a kérdés rendezésére. "Tíz év alatt négy 

ukrán külügyminiszterrel dolgoztam. Szerintem legalább 25-30-szor találkoztunk, és 25-30-

szor kezdődött azzal a megbeszélés az ukrán partnerek részéről, hogy ’de hát Péter, mi a gond?’ 

És amikor az ember fiatalabb meg a pályája elején van, még toleráns ezzel a helyzettel szemben, 

aztán ahogy idősödik, úgy már ez a toleranciaküszöb egyre mélyebbre kerül, és egy idő után az 

ember kikéri magának, hogy azért egy komplett országot, egy komplett nemzetet nem illik 

hülyének nézni" - húzta alá. "Tíz éve világos, hogy mit várunk el az ukránoktól. Adják vissza 

azokat a jogokat, amelyekkel a magyarok 2015 előtt rendelkeztek, pont. Nem bonyolult. Semmi 

extrát nem kérünk" - tette hozzá. 

 

Szerb miniszterelnök-jelölt: Szerbia belefáradt a megosztottságba, párbeszédre 

van szükség 
2025. április 15. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Pannon RTV, Vajdaság MA, Magyar Szó 

Szerbia belefáradt a megosztottságba és a blokádokba, párbeszédre van szükség, az 

intézményeknek működniük kell - hangsúlyozta programbeszédében Djuro Macut szerb 

miniszterelnök-jelölt kedden Belgrádban. A kormányalakítással megbízott endokrinológus - 

aki eddig nem foglalkozott politikával - beszédében rámutatott: fejlesztésekre van szükség 

Szerbiában, elsősorban a gazdaság, az egészségügy és az oktatás terén. Macut beszédében 

kiemelte, hogy Szerbia elkötelezett marad az európai integráció mellett, de nem adja fel jó 

kapcsolatait hagyományos partnereivel sem. Közölte, hogy nemcsak a szomszédos 

országokkal, hanem az országban élő nemzeti kisebbséggel is jó viszonyt kíván ápolni. Külön 

kitért a tíz éve kiemelkedően jó magyar-szerb kapcsolatokra, amelyeknek a gyümölcse a 

véleménye szerint most érik be. Hozzátette: a kormány és ő maga is az alkotmány betartásán 
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dolgozik, és az alaptörvény kulcsfontosságú része, hogy Koszovó és a Vajdaság Szerbia 

elválaszthatatlan része, így ezen területek megőrzése is a kormány kiemelt feladata lesz. 

 

„Orbán Viktor volt a reménysugár a republikánusok számára” 
2025. április 15. – Magyar Nemzet 

Együttműködésre van szükség, mert az európai országok egyenként nem tudják befolyásolni a 

geopolitikai folyamatokat – hangzott el a Central European Summit panelbeszélgetésén. Az 

Egyesült Államok számára elképesztő lehetőségeket rejt magában a Közép-Európával való 

együttműködés. – Donald Trump hatalomra kerülésével jó esély van egy nagyszerű 

együttműködésre az Egyesült Államok és Közép-Európa között – mondta el Radek Vondrácek, 

a cseh képviselőház tagja. – Az európai országok egyenként nem tudják befolyásolni a 

geopolitikai folyamatokat, együttműködésre van szükség, és Közép-Európának ebben nagy 

szerepe lehet – tette hozzá. Az Európai Unió korábbi jelszava, az egységesség a sokszínűségben 

gyakorlatilag a Patrióták jelszavává vált – mondta a cseh képviselő. – Közép-Európának már 

az elnevezése is mutatja, hogy valaminek a közepén van – fejtegette Nacsa Lőrinc 

nemzetpolitikai államtitkár. – Sok szempontból keresztúton vagyunk, századokon keresztül 

kereskedelmi útvonalak húzódtak itt – emlékeztetett. – A közép-európaiak számára 

természetes az együttműködés, de a kommunista időszakban ezt megtiltották, infrastruktúrát 

sem építhettünk ki egymás között. Utakban nem, de lélekben össze vagyunk kötve – állapította 

meg. 

         
Négyen szállnak versenybe a Bihar Megyei Tanács elnöki székéért – Az RMDSZ jó 

tett helyébe jót vár  
2025. április 15. – Krónika, erdon.ro, maszol.ro 

Végül négy jelölt jelentkezett be a Bihar Megyei Tanács elnöki székéért zajló küzdelembe: 

május 4-én, az elnökválasztás első fordulójával egy időben azért szerveznek időközi választást, 

mivel a tisztségre tavaly megválasztott Ilie Bolojan időközben szenátor lett. A rendszerváltás 

óta először fordul elő, hogy az RMDSZ Bihar megyei szervezete nem indít jelöltet, és most a 

kisebbik magyar párt, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) sem mérkőzik meg. „A 

legfontosabb kihívás a romániai magyar közösség számára az elnökválasztás lesz május 4-én 

és 18-án és mi úgy gondoljuk, hogy ennek kell alárendelni minden közpolitikát az 

elkövetkezendő periódusban. Ugyanakkor a Bihar megyei önkormányzatban a tavalyi 

választások alapján kialakult egy politikai arányosság. A jelenlegi többséget nem változtatja 

meg a május 4-ei megyei tanácselnök-választás. Sőt, egy ellenzékből akár elnöknek 

megválasztott ember nagyon nehéz helyzetbe kerülne, ami Bihar megye fejlődésének a 

szempontjából okozna problémát” – érvelt Cseke Attila fejlesztési miniszter, az RMDSZ Bihar 

megyei szervezetének elnöke a Bihari Napló kérdésére.  
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Magyar focistákra támadtak a román szurkolók Brassóban 
2025. április 15. – maszol.ro, Krónika 

Magyar focistákat bántalmaztak román szurkolók a Brassói SR Municipal és a 

Székelyudvarhelyi FC között rendezett harmadosztályú bajnoki mérkőzés után vasárnap. A 

Mikó Imre Jogvédelmi Szolgálat felszólítja a hatóságokat, hogy ne nézzenek félre. A találkozót 

követően a brassói csapat szurkolói áttörték a stadion biztonsági kerítését, és rátámadtak a 

vendégcsapat játékosaira. A magyar nemzetiségű focistákat ütlegelték, miközben a lelátón 

maradt drukkerek nyíltan magyarellenes rigmusokat skandáltak. Bara Levente és Berkeczi 

Csongor játékosok is megsérültek, a csapat többi tagja csak az öltözőbe menekülve tudta 

elkerülni a további támadásokat. Ez nem csupán sportszerűtlenség, hanem bűncselekmény – 

írja közleményében a Mikó Imre Jogvédelmi Szolgálat. 

 

Szülőföldön magyarul: Marosvásárhelyen segítenek a pályázásban 
2025. április 15. – maszol.ro 

Az RMDSZ Marosvásárhelyi Szervezete április 15. és május 8. között ingyenesen segítséget 

nyújt a Szülőföldön magyarul támogatási program pályázatainak kitöltésében. Az ügyintézés 

helyszíne a Dózsa György utca 9. szám, I. emelet, az ügyfélfogadási idő hétfőtől péntekig tart, 

minden nap 10 és 16 óra között. A közleményben kiemelik, a pályázat benyújtásához szükség 

van a gyermek(ek) keresztlevelére, és amennyiben betöltötték a 14. életévüket a személyi 

igazolványukra; a szülők személyi igazolványára, valamint a szülő vagy gondviselő nevére szóló 

banki kivonatra. A dokumentumok hiányában a pályázati űrlap kitöltése nem lehetséges. Mint 

írtuk, már elkezdődött a Szülőföldön magyarul program idei pályázási időszaka, és egy hónap 

áll az igénylők rendelkezésére, hogy benyújtsák kérelmeiket. A támogatás összege diákonként 

évi 100 ezer forint, azaz 1200 lej. 

 

Csíkszeredában találkozik a jövő agrárértelmisége 
2025. április 15. – maszol.ro 

Első ízben szervezik meg Magyarország határain kívül a magyar felsőoktatás legnagyobb 

hallgatói tudományos seregszemléjét, a 37. Országos Tudományos Diákköri Konferencia 

(OTDK) Agrártudományi Szekcióját. Az eseményt a Sapientia Erdélyi Magyar 

Tudományegyetem Csíkszeredai Kara látja vendégül április 24–26. között. Az Országos 

Tudományos Diákköri Konferencia (OTDK), a magyar felsőoktatás legnagyobb tudományos 

rendezvénysorozata idén ünnepli fennállásának 70. évfordulóját. Az Agrártudományi Szekció 

házigazdája ebben az évben a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem Csíkszeredai Kara 

lesz. Nagy jelentőségűnek tartja a rendezvényt dr. Tonk Márton, a Sapientia EMTE rektora. 

„Kutatások és projektek széles skálájával találkozhatunk a konferencia keretében, és külön 

megtiszteltetés számunkra, hogy egy ilyen fontosságú megmérettetésnek adhat otthont 

egyetemünk, az agrártudomány központjává varázsolva Csíkszeredát néhány napra” – 

fogalmazott. 
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Szilágyság: új igazgatója van a megyei vagyonvédő és útkarbantartó vállalatnak 
2025. április 15. – maszol.ro 

Új igazgatója van a Szilágy Megyei Tanácsnak alárendelt vagyonvédő és útkarbantartó 

vállalatnak. Seres Tibor 2021 decemberétől mérnökként dolgozott a cégnél, az elmúlt fél évben 

aligazgatói, néhány hete igazgatói tisztséget tölt be. Seres Tibor Kolozsváron végezte egyetemi 

tanulmányait, az elmúlt évtizedekben a privát szférában dolgozott, és mint mesélte, nagy 

kihívást jelentett és jelent számára az új feladat, munkakör. A megyei tanács alárendeltségében 

lévő cégnek két fő aktivitása van: a megyei útszakaszok karbantartását felügyelik, és őrző-védő 

szolgálatot biztosítanak. Ők felelnek a különböző intézmények: a múzeum, a kulturális 

központ, az öregotthonok, a gyermekotthonok és két nagy cég, a Michelin és a Cemacom 

biztonságára – fejtette ki az igazgató, hozzátéve az őrző-védő részlegnél 170 alkalmazottjuk 

van, ami nem kis feladattal és felelősséggel jár. 

 

Aranymiatyánk a csángóknál: „kiárad a magyar nyelvű imádkozás hosszú ideig 

palackba zárt szelleme”  
2025. április 15. – Krónika 

A Bákó megyei Somoskán a csángó magyarok a hagyományos húsvétváró Aranymiatyánk 

találkozó keretében népszerűsítik, mutatják be archaikus imádságaikat. Az esemény, amelyre 

több mint száz fellépő érkezett a környékbeli településekről, népszerűbbnek bizonyult, mint a 

korábbi években. A találkozóról Kádár Elemér néptáncpedagógus, a Moldvai Csángómagyarok 

Szövetsége (MCsMSz) hagyományőrző programjának módszertani referense nyilatkozott a 

Krónikának. „A román nyelvű szentmisék és egyházi események, tevékenységek, valamint a 

száz éven keresztül érvényesülő vehemens tiltás közepette a magyar nyelven való imádkozás 

nagyon visszaszorult, csak a legöregebbek művelték, titokban, többnyire csendes 

magányukban. Kisebb csoda, hogy ebből az intim belső térből sikerült kiléptetni és 

megszólaltatni a még köztünk élő adatközlőket, és hogy a hagyományőrzők ma már meg tudják 

a gyermekeknek is tanítani őseik fohászait, egyházi témájú népénekeit” – fejtette ki a 

Krónikának Kádár Elemér.  

        
A középiskolák után az alapiskolák összevonása jöhet – a Szövetség saját 

javaslatot készít 
2025. április 15. – Új Szó  

Egyre kézzelfoghatóbb körvonalakat ölt a Magyar Szövetség munkacsoportja, amely a 

szlovákiai magyar iskolák helyzetével hivatott foglalkozni. Fodor Attila, a Comenius Pedagógiai 

Intézet igazgatója mellett új név látott napvilágot, ki karolja majd fel a projektet. A Magyar 

Szövetség január végén deklarálta, hogy egy állandó szakmai műhely létrehozásán dolgoznak, 

amely szisztematikusan foglalkozik a magyar iskolák és a demográfiai helyzet kihívásaival. 

Gubík László pártelnök akkor még csak annyit árult el, hogy Fodor Attila, a Comenius 

Pedagógiai Intézet igazgatója ötletgazdaként biztosan tagja lesz a csoportnak. Gubík most 
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megerősítette: „Csenger Tibor megyei alelnök felel a projektért a párttagok közül.” Az oktatási 

tanács létrejöttének egyik apropója a megkezdett középiskolai és már bejelentett alapiskolai 

hálózat optimalizációja. Ilyen tekintetben logikus választásnak tűnik Csenger, hiszen ő Nyitra 

megye alelnöke, így fokozottan érintett a magyar iskolák működtetésének kérdésében. 

„Csenger Tibor tisztában van azzal, hogy nem pedagógus, de megyei szerepköréből adódóan 

rengeteg tapasztalata van ezen a területen, tökéletesen átlátja a témát” – mondta ezzel 

kapcsolatban Gubík. Egyúttal leszögezte: „a megyei alelnök egyfajta politikai koordinátora a 

kezdeményezésnek, és szorosan együttműködik oktatási szakértőkkel. A párt tehát közvetítő 

szerepet kíván betölteni az oktatásügy magyar érintettjei és a politikum között.” 

 

Előnyös lenne a felvidéki magyarságnak a választási törvény módosítása? 
2025. április 15. – ma7.sk  

A szlovákiai közbeszédben időről időre felmerül, hogy átalakítanák a parlamenti választásokra 

vonatkozó szabályokat. Egy friss hír szerint a belügyi tárca ismét szétválasztaná a megyei és a 

helyi önkormányzati választások időpontját. A választási törvény lehetséges módosításáról és 

a magyar párt ezzel kapcsolatos javaslatairól Öllös László politológust, a Fórum Intézet elnökét 

és Gubík Lászlót, a Magyar Szövetség elnökét kérdeztük. „A felvidéki magyar választóknak az 

lenne az előnyös, ha minél közelebb kerülne hozzájuk a választás, a parlamenti is. A probléma 

ezzel az, hogy aligha lehet több olyan kisebb területű választókörzetet kialakítani, ahol a 

magyarok többségben vannak. Sajnos az ideális és a reális megoldás gyakran nincs átfedésben, 

sőt inkább távol áll egymástól” – húzta alá Öllös László. A politológus hozzátette, „azt 

ugyanakkor elképzelhetőnek tartom, hogy egy több választókerület kialakításával számoló 

reform mégis előnyös lehet a magyaroknak. Persze az is egy nagy kérdés, mennyi az a több és 

milyenek volnának a határai. Megéltünk például olyan felosztást, amelyben három nagy 

kerület volt, plusz Pozsony. Egy ilyen felosztás, elsősorban a közép-szlovákiaiak számára, 

hátrányosabb lenne a mostaninál. Ha minden kerületben el kellene érni az öt százalékot, 

elképzelhető, hogy az ottani magyar közösség számára ez gondot jelentene. Vagyis egy nagy 

országos választókerület magyar szempontból kisebb baj, mint a három plusz egy lenne”. 

 

A jelenben a jövőt építik 
2025. április 15. – ma7.sk  

Már tervezik a dunaszerdahelyi Kodály Zoltán Alapiskola logójával ellátott új molinót. A 

jelenben a jövőt építjük, hirdeti majd a tábla az intézmény egyik központi falán arra utalva, 

hogy amilyen a jelen iskolája, olyan lesz a jövő társadalma. Tavaly nyártól megbízott, idén 

január elsejétől hivatalosan is kinevezett igazgatója az intézménynek Takács Iveta, aki ezt a 

gondolatot szem előtt tartva igyekszik lépést tartani a kor követelményeivel, nem elfeledve 

hagyományainkat és gyökereinket. „Első lépésként nemcsak a vonzáskörzetünkben lévő 

dunaszerdahelyi óvodák igazgatóival vettem fel a kapcsolatot, hanem a környező falvakat is 

személyesen felkerestem, például Hegyétét, Pódafát, ahol nincs iskola. A célunk azonban 

nemcsak az, hogy minél több elsősünk legyen, hanem a csupán alsó tagozattal működő 
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kisiskolákat elhagyó leendő ötödikeseket, illetve szüleiket is meg kell szólítani, ezért a 

környékbeli kisiskolákat is felkerestem” – hangsúlyozta az igazgatónő.  

 

Sikeres beíratások Párkányban és Érsekújvárban – az iskolák bíznak a jövőben 
2025. április 15. – ma7.sk  

Párkányban három, Érsekújvárban két osztály indul. Mindkét alapiskola elégedett a 

beíratottak számával. A párkányi Ady Endre Alapiskola az idei tanévben három első osztályt 

tud megnyitni, amellett, hogy évről évre csökken a születések száma – számolt be portálunknak 

Bacsó Péter igazgató. „Tavaly négy osztályt tudtunk indítani, idén a gyermeklétszám alapján 

háromra van lehetőség, és ezzel teljesen elégedettek vagyunk” – fogalmazott az igazgató. A 

beíratás jelenleg feldolgozás alatt áll. Az osztálytípusok kialakítását a szülői igények alapján 

véglegesítik. A tervek szerint idén is indítanak hagyományos, sportos jellegű és egész napos, 

iskolaotthonos osztályokat. Ez utóbbi lehetőséget kínál azoknak a szülőknek, akik 

munkaidejük miatt kevésbé tudnak részt venni gyermekük napi tanulásra való felkészítésében. 

Az iskola a segítségükre siet, mert az ilyen osztályokba járó gyerekek hétköznap nem visznek 

haza házi feladatot, a tanulásra való felkészülés leginkább hétvégén hárul rájuk. Az alapiskola 

vonzáskörzete széles, a tanulók mintegy fele Párkány környező falvaiból jár be, többek között 

Ebedről, Garamkövesdről, Kőhídgyarmatról, Nánáról és más településekről. 

 

Magyar-szlovák együttműködés keretében, 2 millió euróból újul meg a kassai 

Miklós-börtön 
2025. április 15. – Új Szó  

2027 nyaráig kell befejeződnie annak az Európai Regionális Fejlesztési Alap finanszírozásában 

megvalósuló határon átnyúló projektnek, melynek keretében teljesen megújul a kassai Miklós-

börtön. A 2 millió euró összértékű projekt az épület rekonstrukciója mellett a partnerek közötti 

együttműködésre és az ahhoz szükséges szakmai tapasztalatcserére is lehetőséget biztosít. Az 

uniós forrásból származó támogatás teljes összege 1 519 996 euró, ehhez még hozzáadódik az 

állami költségvetésből, valamint a megye költségvetéséből származó dotáció, mellyel együtt a 

felújításra szánt összeg eléri a 2 millió eurót. A projektben a kassai Kelet-szlovákiai Múzeum, 

a Gömör-Kishonti Múzeum, Izsa község és Vásárosnamény városa vesz részt, amelyek 

együttesen a kulturális örökség megőrzésére összpontosítanak. Az együttműködéshez a Pavol 

Jozef Šafárik Egyetem és a Művészeti Ipari Iskola is csatlakozott, amelyek új távlatokat nyitnak 

a kulturális örökség oktatása és népszerűsítése terén.  

   
Dr. Pásztor Bálint optimistán tekint az új kormány jövőbeli munkájára 
2025. április 15. – Pannon RTV 

Ennek a nagyon komoly és mély társadalmi válságnak a megoldása az, hogy párbeszédre 

kerüljön sor – mondta dr. Pásztor Bálint Belgrádban a Pannon RTV-nek adott interjújában. A 

párbeszédhez mindig két fél kell – tette hozzá a VMSZ köztársasági parlamenti frakcióvezetője.  V
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Ami a Vajdasági Magyar Szövetség részvételét illeti Szerbia új kormányának munkájában, a 

VMSZ elnöke azt mondta, államtitkári szinten ugyanaz a 8 személy fog szolgálatot teljesíteni a 

Vajdasági Magyar Szövetség színeiben, akik az előző egy évben is államtitkárok voltak. Dr. 

Pásztor Bálint elmondta azt is, hogy optimistán tekint a jövőbeli munkára annak ellenére is, 

hogy az új kormány összetétele szakértői kormányra hasonlít, illetve számos olyan tagja lesz, 

akik nem rendelkeznek politikai háttérrel. 

 

Hamarosan megújulhat a szabadkai Városháza tetőszerkezete 
2025. április 15. – Pannon RTV 

A mai napon hivatalosan elkezdődött „A helyi értékek megosztása a kulturális örökség 

területén folytatott hálózatépítés ösztönzésével”, röviden a SharingValues projekt, írta Góli 

Csilla közösségi oldalán. A projekt az Interreg IPA Magyarország-Szerbia program keretein 

belül valósul meg, az Európai Unió társfinanszírozásával, tette hozzá Szabadka 

alpolgármestere. A projektben Kiskunhalas Városa a partnere Szabadkának. Számos 

idegenforgalmi fejlesztést, tevékenységet fognak a következő 36 hónapban közösen 

megvalósítani, és ami külön öröm a szabadkaiaknak, hogy a megvalósítás során sor kerül a 

városháza tetőszerkezetének felújítására, melyre már nagy szükség van, zárja sorait Góli Csilla. 

 

A szelíd motorosok idén is meglátogatták a Lurkóház védenceit 
2025. április 15. – Pannon RTV 

Idén is meglepték a hajdújárási Lurkóház védenceit az Old Bikers Vajdasági Motorosklub 

tagjai. A szelíd motorosok minden évben kétszer, Mikuláskor és húsvét előtt ellátogatnak a 

kicsikhez, hogy megajándékozzák őket, ezzel is szebbé téve az ünnepüket. A tizenöt éves 

hagyomány ezúttal sem szakadt meg, és a motorosok, ki motorral, ki autóval gurult be a 

Lurkóház udvarába, hogy húsvéti ajándékcsomaggal kedveskedhessen az intézmény 

védenceinek. A gyerekek egy alkalmi, többek között húsvéti és locsolóversekből álló 

összeállítással kedveskedtek a motorosoknak. 

       
Köpni-nyelni is képtelenség: minden kárpátaljai magyart vérig sértett az Európai 

Néppárt újabb támadása 
2025. április 15. – Mandiner, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu 

A litván EP-képviselő szerint a kárpátaljai magyaroknak semmi bajuk nincs a kisebbségeket 

érintő brutális ukrán törvényekkel, miközben az EU név nélkül nyilatkozó diplomatái amiatt 

kritizálták a magyar kormányt, hogy csak a békével és az energiabiztonsággal van elfoglalva. 

Az EU diplomatái úgy jellemezték a magyar kormány álláspontját, hogy az „teljesen 

elrugaszkodott a valóságtól”, és csak az amerikai béketervre, valamint az energiabiztonságra 

összpontosít – írja az Euractiv. Már az is megdöbbentő, hogy egyes lapok szerint szörnyű, ha 

egy tagállam a békére és az energiabiztonságra fókuszál, de itt még nincs vége a történetnek: a 

La Croix által megkérdezett EP-képviselő szerint az állam- és kormányfőknek meg kell 
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találniuk a módját, hogy rákényszerítsék Orbán Viktort, hogy engedjen, „még akkor is, ha ezért 

fizetni kell”. Budapest fő érve az ukrajnai magyar kisebbség helyzete, Orbán Viktor ugyanis úgy 

véli, hogy sérülnek a magyarok jogai. De az ukrajnai magyarok nem panaszkodnak, és az EU-

tagság mellett állnak – állítja Paulius Saudargas, aki természetesen a szélsőségesen 

magyarellenes Manfred Weber pártcsaládjához, az Európai Néppárthoz tartozik. 

 

Elkészült a Rákóczi-főiskola 2025. évi felvételi szabályzata 
2025. április 15. – Kárpátalja.ma 

A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Tudományos Tanácsa 2025. március 24-én 

jóváhagyta a felsőoktatási intézmény 2025. évi felvételi szabályzatát. A dokumentum 

meghatározza a 2025. évi felvételi eljárásra vonatkozó alapvető feltételeket és 

követelményeket. A felvételi eljárás legfontosabb tudnivalóiról Greba Ildikót, a főiskola 

Felvételi Bizottságának felelős titkárát kérdeztük. – Mely képzési szinteken hirdet felvételt a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola 2025-ben? – A korábbi évek gyakorlatához 

hasonlóan a 2025. évi felvételi eljárás során is lehetőség nyílik jelentkezni alapképzésre 

(bachelor) és mesterképzésre (magiszteri) egyaránt. 

 

Kaszony igazi példájává vált egy olyan közösségnek, amely összefog a gyermekek 

jövőjéért 
2025. április 15. – Karpat.in.ua 

Tavaly egy csodálatos kezdeményezés indult útjára – jótékonysági vásárt szerveztek, melynek 

célja az volt, hogy adományokat gyűjtsenek egy játszótér létesítésére a helyi Aranykulcsocska 

óvoda udvarán. A kezdeményezés rendkívüli népszerűségnek örvendett a lakosok körében, 

ezért 2025-ben úgy döntöttek, hogy folytatják, és évente visszatérő hagyománnyá teszik ezt a 

szép eseményt. Idén a helyi művelődési ház adott otthont a jótékonysági vásárnak, amelyet a 

szülői munkaközösség, az óvoda pedagógusai és a község lelkes lakosai közösen szerveztek. Az 

esemény számos résztvevőt és vendéget vonzott, akik nemcsak egy jó ügyet támogathattak, 

hanem ünnepi, meghitt hangulatban is részesülhettek. A rendezvény fő célja, hogy pénzt 

gyűjtsenek az óvoda korszerű kültéri játékokkal és játszótéri felszereléssel való ellátására. 

 

Újabb kárpátaljai fiatal vesztette életét a háborúban 
2025. április 15. – karpataljalap.net 

A hírt a Nagyszőlősi Városi Tanács közölte. 2025. április 12-én Szumi megyében, Miropilszke 

település közelében, harci feladatai teljesítése közben életét vesztette Ivanyo Mihajlo 

Andrijovics, aki 2000-ben született és Nagyszőlős városában élt. „A Nagyszőlősi Városi Tanács 

és a végrehajtó bizottság őszinte részvétét fejezi ki a hős családjának, barátainak és 

bajtársainak. Osztozunk fájdalmukban, és mély tisztelettel hajtjuk meg fejünket” – olvasható a 

közleményben. 

 

Hagyományőrző húsvéti kézműves-foglalkozás Tiszacsomán 
2025. április 15. – Karpat.in.ua 
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Ismét vidám gyerekek nevetése töltötte be virágvasárnap délután a Tiszacsomai Kultúrház 

előcsarnokát, ahol a helyiek összefogásának eredményeként húsvéti kézműves-foglalkozást 

szerveztek. A tiszacsomaiak már sokadszorra bizonyítják, hogy egységben az erő. Az immár 

harmadik alkalommal megtartott rendezvény résztvevőit Horváth László, a Beregszászi 

kistérség alpolgármestere köszöntötte, aki örömmel konstatálta, hogy a helyieken kívül a 

környező településekről is érkeztek gyerekek az alkalomra. Felszólalásában az összefogásban 

rejlő erő hangsúlyozása mellett a húsvét jelentőségére hívta fel a jelenlévők figyelmét. A 

rendezvényt megtisztelte jelenlétével Kovács Szvitlana, Tiszacsoma elöljárója is. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 15. – Kossuth Rádió 

 

A Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma Szórvány–diaszpóra munkacsoportja ma az 

Országházban tartotta ülését.  A munkacsoport ez alkalommal két témával foglalkoztak: 

elsőként a Kárpát-medencei szórványt érintő stratégiákról, cselekvési irányokról tanácskoztak, 

majd a diaszpórából való hazatérés közigazgatási kérdéseit vitatták meg.  Az ülés társelnökét 

Szászfalvi László képviselőt kérdeztük a részletekről. 

  

A magyar kormány támogatásával teljes belső felújításon esett át a kárpátaljai Nevetlenfalui 

Középiskola, melynek átadó ünnepségére a napokban került sor. A középiskola több mint 200 

diákkal és 30 pedagógussal működik. A tanulók 5 településről utaznak az intézménybe, amely 

fontos régiós szerepet is betölt.  

  

Két hete tart a beiratkozás a következő tanév előkészítő osztályaiba. Arad megyében több mint 

180 leendő iskolásról tudnak, illetve annyira számítanak, hogy magyar oktatási intézményben, 

vagy magyar tagozaton kezdi majd meg a tanulmányait szeptemberben. Az elmúlt években 

enyhén növekedett a magyar oktatást választók száma, Barbócz Izabella Arad megyei 

főtanfelügyelő-helyettes szerint ez nagymértékben köszönhető a magyar kormány és a Rákóczi 

Szövetség által a külhoni magyar iskoláknak és tanulóknak nyújtott támogatásoknak, az 

ingyenes délutáni foglalkozásoknak. A magyar iskolabusz-hálózat is jelentős érv a magyar 

iskolaválasztás mellett.  

  

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Immár harmincadik alkalommal szervezték meg Füleken a középiskolások programozói és 

felhasználói versenyét, az INFOPROG-ot, ahol is a levelező forduló után került sor személyes 

részvétellel a hétvégén a nagy döntőre. A levelező fordulóban idén 4 ország 15 iskolájából 

mintegy 100 versenyző vett részt, akik közül a döntőbe 60 versenyző jutott be. Az INFOPROG-

on az elmúlt harminc év során eddig a Kárpát-medence 552 iskolájának 3375 diákja vett részt.  

  

A délvidéki Magyarkanizsa és a Zala vármegyei Kehidakustány testvértelepülések. 

Kapcsolataik az oktatástól kezdve a gazdasági együttműködésen keresztül több területre is 

kiterjednek. A napokban például a kehidakustányiak küldöttsége részt vett a magyarkanizsai 

általános iskola tehetségkutató versenyén. A diákokat a polgármesterük is elkísérte, hogy a 

közönség soraiból szurkoljon nekik.  

  

Márai Sándor születésének 125. évfordulójára gyarapodott a Márai Emlékkiállítás anyaga 

Kassán. Márai Sándornak ma már megérdemelt kultusza van a városban. 1900. április 11-én 

született, az akkori Felső Magyarország e történelemtől átitatott szegletében. Márai, született 

Grosschmid Sándor Károly Henrik abban a Mészáros utcai házban élte meg ifjúkorát, ahol a 

családról készült állandó kiállítás megtekinthető. 


